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Dagsorden:

Punkt 1: Valg af stemmetellere.

Punkt 2: Valg af dirigent.

Punkt 3: Bestyrelsens beretning.

Punkt 4: Den reviderede irsrapport forelagges til godkendelse.

Punkt 5: Budget for 2024 forlregges til godkendelse.

Punkt 6: Behandling af indkomne forslag,

Punkt 7: Valg af medlemmer og suppleanter til bestyrelsen.

PA valg er Rasmus Svinth Kristensen.

PA Valg som suppleanter er Mona Madsen og Johan Friderichsen.

Punkt 8: Valg af registreret eller statsautoriseret revisor.

Punkt 9: Valg af lokalrevisorer.

P5 valg er Ole Sekmose og Bjarne Folmer.

Pi valg som suppleanter er: Svend Widding og Lasse Albertsen.

Punkt 10: Eventuelt.

Referat:

Punkt 1: Efter indstillingfra bestyrelsen blevJohn Hansen, Connie Sakmose og KasperTerkelsen valgt som

stemmetellere.

Punkt 2: Hans Peter ROnn Bolding blev af bestyrelsen foreslSet som dirigent. Hans Peter blev valgt uden

modkandidat. Han konstaterede, at generalforsamlingen var lovligt indvarslet ved annonce iArO Ugeavis d.

20. marts 2024, pA ErOskObingVandverl<s hjemmeside samt pA Facebook.

Punkt 3: Formand Leif Juul S6rensen bOd hjertelig velkommen til ordiner generalforsamling i ErOskObing

Vandverk til de 35 fremmOdte andelshavere.

Drifts6ret 2023 blev et fornuftigt 6r uden de helt store udfordringer pi lgbende drift. Vi havde dog et

lynnedslag 12. juli pi vandvrerket, som medf6rte at en styringsenhed kom ud af kontrol, hvorved trygget i

ledningerne steg til 8 - 9 bar - alts6 langt mere end det dobbelte af normalen. Vifik s6ledes p3r den

bekostning et ledningsbrud p6 Sygehusvejen kl.03:15. Dette bet@d at plejehjemmet S@kilden var uden vand

i mere end 5 timer, hvill<et i sig selv var utilfredsstillende for alle parter.

SOkilden er det vi internt kalder en kritisk forbruger, som b@r have vand hurtigere. Vi har taget tiltag til, at

dette ikke vil kunne ske igen, og dermed etableret mulighed for nodforsyning fra Sygehuset, som vi altid

kan forsyne med vand fra to sider, hvis situationen skulle opst5. Sandsynligheden er dog nok relativ lille,

men netop i denne specielle situation synes vi, at det var pA sin plads at vere forberedt tilfingerspidserne.

OgsS inde p5 selve vandverket er der gjort tiltag til, at et evt. nyt lynnedslag ikke ville kunne aktivere et

umotiveret trykstignings-chok pi forsyningsnettet. Lidt fOr d.27.juni var der en entreprenOr, som

overgravede vores ledning her ude i Baggirde, hvilket ogsi gav generfor nogle forbrugere.

Et lille tilbageblik p5 sidste 5rs generalforsamling, hvor jeg lovede at de nye styringsenheder skulle vere

blevet leveret og monteret pA de nye boringer i sommeren 2023. Dette er ikke sket eftersom leverand@ren

Flexcon, som vi i mange Ar har benyttet os af, primert til alt det lT-messige set up, har valgt ikke laengere

at ville servicere smi forsyningsselskaber. Vi har siledes her skullet finde en ny leverandOr og lT-mand

hertil. Vi blev igennem vores netverk anbefalet noget der hedder SC Automatic ved S@ren Feldt



Christensen, som har p6taget sig opgaven med at f6 tilendebragt fardiggOrelsen af denne opgave,

herunder at lave en indvendingsmatrix i vores computersystem, si der igen laves den mest skinsomme

oppumpning fra vores 4 rivandsboringer, s6ledes vi kan opretholde den sardeles fine vandkvalitet i rigtig

mange 5r frem. Dette arbejde vil med den nevnte forsinkelse sd ske i dette for6r, eftersom der lige skulle

skabes det fulde overblik, fra den nye leverandor, samt hjemtages de rette komponentertil dette. Dette

sker pi betryggende vis sammen med en af vores andre nOgleleverandOrer SR-Electric, som er tovholder pi
dette. De tilsynsf@rende kommuner Er@ ogSvendborg er fuldt adviseret om denne utilsigtede forsinkelse

pi dette, og har udvist forstdelse for vores situation.

En anden overraskelse pi leverand@rsiden, som viikke havde set komme, varvores revlsionsselskab

Deloitte, som pludselig i november 2023 endrede forretningsmodel, hvori man fravalgte de smi og mindre

forsyningsselskaber i deres portef@lje. Deloitte havde dog internt lavet en mulig overdragelse af disse

kunder til revisionsfirmaet BDO om en videreforelse af revisionen - blandt andet for Eraskgbing Vandverk.

Nu er det rent faktisk siledes at, dette er en generalforsamlingsbeslutning at velge revisionen ifolge vores

vedtaegter. Derom ingen tvivl. Bestyrelsen har dog drgftet dette indgiende, om en ekstraordinar
generalforsamling skulle indkaldes. Konkluslonen blev dog, at det valgte vi ikke at g@re. Dette med afsat i

omkostningerne hertil, men i serdeleshed det ret vitale forhold, at det ikke var AroskObing Vandvark, som

akut Onskede at skifte revisionsselskab, og ej heller Deloitte som havde forbehold for at revidere vores

regnskab, men som jegf or nevnte, alene en endring af deres forretningsmodel, som har skabt denne

situation. Et andet vigtigt og tryghedsskabende parameter er, at det er det samme persongalleri, som

videref6rer revisionen, nemlig Statsautoriseret revisor Michael Kurup og KasperTerkelsen, nu blot med et

nyt logo pA papiret, altsA BDO. Detvartillige bestyrelsens vurdering, at dette ikke ville kunne trekke mange

af vores forbrugere af huse til en sd udramatisk forandring. Det hSber vi siledes, at I fremmodte forbrugere

kan se det pragmatiske i, at vi sparede os selv for denne udgift tll endnu en ekstraordiner general-

forsamling.

Regnskabet viljeg sedvanligvis ikke pille i, eftersom det om fi Ojeblikke vil blive dissekeret og gjort

transparent af vores bogholder Sven-Eril< Eriksen. Blot naevne at vi har oppumpet 97 .091 m3 rirvand, brugt

938 m3 sl<yllevand tilfiltrene pA vandverket og herefter udpumpet 94.741" m3 til forbrugerne. Heraf solgt

16.496 m3 til Bregninge Vandvark. De i starten omtalte ledningsbrud tegner sig siledes for ca. 2.100 m3.

Det er en rigtig fin tabs procent p6 et driftsir ca.2,2%o. Landsgennemsnittet er stadig omkring de 7%. Sidste

5r var vi helt historisk langt nede pA 1.,1%. Vi har brugt 100.938 kwh i strom, det er nesten det samme som

sidse 6r. El-prisen er forAr@sk@bing Vandverk uaendret pi 0,70 kr., men net-tariffen har veret kraftigt

stigende. Den er lidt ude af vores hander, ligesom vi il<ke rigtigt kan aendre str@mvaneforbrug over d6gnet.

Vandverket skal helst kunne k6re kontinuerligt hele d6gnet for at fungere optimalt over filtrene. Vi har

dog bestilt et uforpligtigende rAdgivningstilbud fra Grundfos, om en gennemgang af vandvarket, med

henblik p6 en str6mreducerende drift.

Sidste 6r italesatte jeg fra denne stol, at vi formentlig med hjalp fra vores gode samarbejdspartner

ErOsk0bing Fjernvarme, ville skabe muligheden for at alle forbrugere minedlig kunne aflaese deres eget

forbrug pi f.eks. vores hjemmeside. Det viste sig dog desverre, at teknil<l<en med aflesning af en

fjernvarmem6ler og en vandverksmSler, oven i kObet fra samme firma, ikl<e kunne tale sammen. Dog

afleser Fjernvarmen for os mSnedlig og vi f6r alle data p5 en forbrugerliste, som dog ikke pga. GDPR ikke

kan oplaegges pi en hjemmeside, selvsagt. Men vi tager med felles hjaelp kontakt til de forbrugere, hvor

der mitte vare uregelmessigheder iforbrugsmpnstret og der har ca. vaeret en hSndfuld, som er kontaktet

og formentligt er sparet for en stor spildevandsregning, sA det fungerer. Det kan typisk vere lobende

toiletter eller frostsprengninger, som er 6rsagen. Skalvi ned pi mulighed for et ugentligt eller mAske

endda dagligt aflesnings niveau, krever det en helt ny mdlertype med siml<ort i. Vi skal dog snart igang

med at kigge pi nye m6lere, idet batteriet i de gamle milere kun er garanteret tt 2025-21. Des mere teknil<



en mAler skal kunne, desto dyrere er denne selvfOlgelig i indkOb og drift. Dette marked vil vi afs@ge

mulighederne for p5 en fornuftig vis med kvalitet f or @je. Der er programsat nogle infom@der om nye

m6lere, sammen med Bregninge Vandvaerl(, Soby Vandverk ogEraskabing Fjernvarme i maj mAned, hvor

vi har indbudt tre firmaer som producerer mSlere, til at fortalle om deres l<unnen, kvalitet, levetid, priser

mv. Dette ogsS med henblik pi noget evt. fellesk6b af mdlere, for mSske at kunne komme lidt ned i pris.

HOrer ogsS gerne forsamlingens holdning til f.eks. hvor tit @nsker man aflast sin m6ler i forhold til prisen

herfor. Der er ogsS enkle forbrugsm6lere i mSlerbronde, som pi visse Srstider sidder under vand. Det

harmonerer ikke s6 godt med elektronik og simkort i m6lerne.

Netop indkOb og montering af nye m6lere er den vesentlige Srsag til, at vi har valgt at heve det faste

bidrag pr. miler med 150 kr. t2024, for at kunne opretholde vores henleggelsesniveau som sidste 5r. Dette

er naturligvis ogsi preget af de inflationsmassige stigende omkostninger fra alle vores leverand@rer, samt

det forhold at en gennemgribende renovering af Pilebekken ogs6 bliver bekostelig forVandverket nir den

kommer. Vandprisen er uendret pA 7,00 kr. + moms pr. m3,

Vi ligger dog pent i den lave ende sammenlignet med vores kollegaer pi priserne for bide vand og det

faste bidrag, men det er uomtvisteligt, at omkostningerne til at drive et vandvarktil stadighed vll stige, og

sammenholdt med den ogs6 stadig stigende administrative byrde, er dette en giftig cocktail pi den lange

bane, som skal hSndteres ansvarligt. Dette skal ogsS ses i lyset af vores vandsalg er meget reduceret, hvis vi

sammenligner med tal tilbage fra 1990'erne, hvor jeg mener at have lest at vi solgte op imod 120,000 m3

vand. Men de store forbrugere med husdyr er efterh6nden forsvundet, og oppebarer sAledes ikke langere

det store mersalg og dermed en omkostningsreduktion ad den vej.

Lidt nyt fra ErO Vandrid, som er et forum for de er@ske vandverksformand, understOttet og vejledt af

tilsyns kommunern e.l2023 pnskede den nu tidligere formand Ejgil Jensen f ra S/by Vandvark, at blive

aflOst pA posten, og ved fredsvalg blev Ulrik Petersen fra Rise Vandverk valgt til ny formand for dette r6d.

Der skal i Ovrigt senere pi ugen afholdes et fellesmpde om evt. etablering af solceller. Dette evt. i

fallesskab, eller hver for sig. Alt skal pA bordet herunder selvfOlgelig @konomien, samt den grOnne profil.

StrOm er og har varet en stor post ivores regnskaber. lkke alle var si heldige som os, at fi lSst el-prisen

inden Ukraine problematikken. Ogdet bliverogsi hverdagforos, kan man sige mht. el-prisen nAr2025

rinder ud. Der arbejdes ogsi pi en harmonisering af vores taksblade, samt diverse regulativer som lObende

skal opgraderes. Blot for at nevne noget af det p6g6ende arbejde iArg VandrSd.

Jeg tror faktisk at, vi alle her pi Oen, altse vandverker p6 sigt bliver nOd til at lave et mere indgiende
professionelt samarbejde p5 tvars af @en. Jeg anerkender dog, at der i den forbindelse kan rejses mange

sp@rgsmdltil, hvorledes dette gores med fornuft. Ligesom jeg anerkender, at tiden slet ikke er moden dertil

her p6 @en. Jeg kan dog konstatere, at der nesten erforsvundet ca.700 selvstendige vandverker i

Danmark af forskellige stgrrelse, fortrinsvis smi vandvaerker selvsagt, hvor man ikke lengere kunne se

fornuften i selvstendigheden, af precis de samme 6rsager, som jeg selv her fremhever. Alene de sidste 4

5r er 200 selvstendige vandverkerforsvundet ellerfusioneret ind iandre forsyninger. Dog er der landet

over stadigvaek ca. 9.000 bestyrelsesmedlemmer, som p6tager sig opgaven med at drive de tilbageverende

l-,700 vandvarker i Danmark. De er alle ildsjale, men ogsi folk som kan se retningen pi det her.

Slutteligt vil jeg varmt takke vore egne ildsjele i bestyrelsen, som i dagligdagen altid bidrager med samme

konstruktive tilgang til driften af vores vandverk p5 et meget h@jt kvalitetsniveau. Dette ved vores

bestyrelsesm@der eller p6 diverse mailkorrespondancer, derunder sparring.

Ligeledes stor tak til bogholderi/sekretariat ved Sven-Erik Eriksen, samt daglig drift ved @ens VVS ved Johan

R@hling, underst@ttet af Henning Nielsen i samarbejde om vandverket. Det er et sterkt team. Det er



samlet set en kempe forn6jelse at merke det store arrangement i hele bestyrelseskredsen, alts6 incl.

suppleanter, for ingen skal vare tvivl,

Sidst, men ikke mindst en stor tak tiljer forbrugere/andelshavere for deltagelse i generalforsamlingen her,

dejligt at se jer.

Den sidste lille pind her i aften er sp@rgsmSlet om, hvad g@r vi med vandtirnet p6 MOllebakken p5 sigt.

Hvad kan det bruges til? Der er en sendemast deroppe, som vi har overtaget fra youSee, som vi som

udgangspunkt gerne ville kunne gpre brug af. Men vandtirnet kommer ikke idrift igen, det er helt sikkert.

Tenk over det, spred noget snak herom, og send os evt. en mail om tanker og realiserbare ideer til,

hvorledes der kan skabes en god l6sning for byen og vandverket p6 samme tid. MOllebakken er total

fredet, s5 yderligere bebyggelse vil blive meget svert, tror jeg.

Disse ord var bestyrelsens beretning,

Dirigenten spurgte, om der var sporgsmil eller kommentarer til beretningen: Lorrain Hayles roste det

planlagte mpde om solceller. Spurgte ind tilstrpmsvigt pi vandverket. Leif fortalte, at der er generator p6

vandverket, som starter ved str@msvigt. Jesper Helstrup foreslog, at nye mAlere skal have samme m6l, og

havde et forslag om str@m fra Atomkraft. J6rgen Kristensen spurgte til m6lere i milerbr@nde - Johan

ROhling svarede, at det er hovedsagligt i sommerhusomridet i Borgnes, hvor m6lere i m6lerbr@nde er

ud bredt.

Beretningen blev godkendt med klopsolver.

Punkt 4: Arsrapporten med det reviderede regnskab blev pi vegne af kasserer PeterJessen Hansen

fremlagt af bogholder Sven-Erik Eriksen.

Hovedtal: Netto omsatning fgr/efter over-/underdekning: 2.151.000 I 1,549.000. - Andre indtagter:
45.000.- Administration: 495.000. - Verkets drift: 3L4.000. - Reparation og vedligeholdelse: 342.000. - Af-

og nedskrivninger: 441.000. - Renteudgifter: 3.000.

Balancen: Anlagsaktiver: 5.984.664. - Omsatnlngsaktiver: L26.813. - Likvid beholdning: 1-.217.O99. - Aktiver

i a|t7.328.576. - Langfristede geldsforpligtelser: 6.663.768. - Kortfristede geldsforpligtelser: 664.808. -

Passiver i all 7 ,328.576.

Revisionen havde forsynet 5 rsra pporten med bla nk revisionspStegni ng.

Fra forsamlingen var der enkelte sporgsmil til 6rsrapporten, som blev besvaret.

Arsrapporten blev heret'ter godkendt.

Punkt 5: Budget for 2024 blev pi vegne af kasserer Peter Jessen Hansen fremlagt af bogholder Sven-Erik

E ri kse n.

Budgettet blev godkendt uden kommentarer.

Punkt 5: Der var ikke indkommet forslag.

Punkt 7; Rasmus Svinth l(ristensen blev genvalgt til bestyrelsen uden modkandidat.

Mona Madsen blev genvalgt som 1. suppleant til bestyrelsen. Johan Friderichsen blev genvalgt som 2.

suppleant til bestyrelsen. Begge valgt uden modkandidater.

Punkt 8: Bestyrelsen foreslog at velge revisionsfirmaet BDO. BDO blev valgt uden modkandidat.

Formanden orienterede om, at vi fremadrettet fir en lidt anderledes revision, som benevnes "Udvidet

gennemgang". Der er stadig en haj grad af sikkerhed ved denne metode.

Genera lforsa m li ngen god l<endte den nye revisionsm6de.



Punkt 9: Som lokalrevisorer blev Ole Sekmose og Bjarne Folmer genvalgt.

Revisor suppleanter Svend Widding og Lasse Albertsen blev genvalgt. Alle 4 uden modkandidater.

Punkt 10:

Johan R@hling informerede om, at han havde pc med, hvis nogen @nskede at f6 vist hvor stophaner var

placeret, eller hvordan vandledninger ligger ved ens bopel. Vedr. nye milere si kommer der 3

leverand@rer i maj mined, og viser hvilke mSlere der er pA markedet.

Carsten Hansen havde et 6nske om, at der pd de fremtidige mdlere kan opdages unOdigt vandspild ved at

give en alarm. Tage Kristiansen informerede om, at han har et anleg: AquaStop. S5 hvis vandet l@ber mere

end 20 minutter, s6 lukker systemet automatisk ned.

Dirigenten rundede af med tak for god ro og orden under generalforsamlingen.

Sluttelig takkede formanden dirigenten for myndig ledelse af generalforsamlingen, samt tak for udvist

Interesse fra 35 forbrugere ved fremmOde.

. 20.15.

Referent: Mona Madsen


